

Curriculum Vitae

Personal Data :

Date of Birth : 15/6/1977

Marital Status : Married.

Nationality : Iraqi

Address : Mosul –Almuthana

E-mail : dhelal.ahmad@uoninevah.edu.iq

dr.dhelal94@g.mail.com



Present Occupations:

Lecturer in Nineveh medical college , Nineveh university . Internal medicine department .

Degrees :

1-M.B.Ch.B University of Mousl/Collage of medicine

2- CIBMS. fellow of Iraqi board of medical specialization in family medicine in 2007

Previous Jobs :

1-2001-2002 resident doctor in Bagdad teaching hospital

2-2002-2003 resident doctor in Mosul teaching hospital

3-2003-2007 house resident doctor in Mosul teaching hospital

4-2007-2017 specialist doctor in Alkhansaa teaching hospital in Mosul

5-2018 Consultant doctor in Alkhansaa teaching hospital in Mosul ,first specialist become consultant in family medicine in Mosul.

6-2018 consultant in training and human center in directorate of Nineveh(Research administration department as Research Committee rapporteur) since 8/6/2021 .

7- Lecturer in Nineveh medical college , Nineveh university . Internal medicine department .

Scientific & Committee Work :

2001and until now member of Iraqi Medical Association

2009 and until now member of Iraqi family Medical Association

Experience :

1.2008,2009,2010 had a courses of training with certificate from Saudi Medical Commission on controlling infectious diseases.

2.2008 work as member of team for controlling infectious diseases in Iraqi ,my research recommendations done by ministry of health in Iraq and help to control outbreak of measles by given the measles vaccine to students in first class in all Iraqi universities 2008-2009.

3.2009 work as member of team to control cholera outbreak in karkook city.

4.2007-2017 work as member of team to control polio in Iraqi.

5.2009 work as trainer in family medicine program for GP for 3months .

6.2010 work as trainer in family medicine program for GP for 3months.

7.2011 work as trainer in family medicine program for GP for 2months.

8. 2011 partespetate in first scientific conference about autism in Mosul 26/5/2011

8.2012 until now work as trainer for students of Arabic board of family medicine.

9.2012 until now work as member of staff of discussion of researches for students of Arabic board of family medicine.

10.2012 partespetate with program Justice for children and take certification from UNCEF and Directory of health in Neneveh

11.2011 partespetate in first community conference in Mosul with research about(outbreak of measles in Mosul2008)

12.2012 partespetate in second community conference in Mosul with research about(descriptive study for cutaneous leshmaniasis 2010 in Nenevah province.

13.2018 partespetate in Fifth Pediatric International Congress in Erbel City

14.2018-2019 work as supervisor in BMJ as Middle East staff

15. 2021 partespetate in NUTRICIA GLOBAL VITRUAL CONFERENCE) in Chicago /America

16.2021 work as scientific reviewer in AL-Kindy College Medical Journal

17.2021 work as scientific reviewer in Technium BioChemMed Journal

18. 2021 work as scientific reviewer in Macedonian Journal of Medical Sciences

19. 2021 work as member of scientific committee in the first international conference for visually disabled people in Iraq

20.2023 contribute as a member in a scientific committee and supervising committee of the sixth student conference in 2023/Nineveh college of medicine / Nenevah University.

16.2021. partespetate in presence events :

1-passing with success teaching method course/ university of Mosul/number 44 at8/3/2021.

2- passing with success teaching capacity/ / university of Mosul/number 6/666 at 31/3/2021

3-passing with success skills of Arabic language course/ university of Mosul/number 4/c 1 at20/10/2021.

4-work shop (How to make statistical analysis) /Ninawa college of medicine with cooperation of training and human center-Ninawa health directorate at 15/6/2021 in Alsalam general hospital.

5- Preparatory Committee of work shop (How to publish research)) /Ninawa university with cooperation of training and human center-Ninawa health directorate at 7-8/9/2021.

6- partespetate in first international Ninawa conference for medical science at 5-7/September/2021.

17- partespetate Simpsons for echocardiography in Alkhansa teaching hospital/22-6-2021.

18- partespetate Simpsons for psychological effect post COVID-19 in Ibin –sienna general hospital at 11-7-2021.

19- partespetate Simpsons for (Obesity Summit) of the Arabic Board of Health Specialization in Mosul in cooperation with Bariatric & Metabolic Surgical Unit/25-2-2022.

20- partespetate in work shop(How to design your study) in Medical college Nineveh University 28-12 2022.

21.contribute as a member in organizing and supervising committee of the sixth student conference in 2023 / Nineveh college of medicine

22. 2022-2023 I responsible as a TBL program decision in Medical college Nineveh University to obtain accreditation .

23.28/11/ 2022 partespetate Simpsons for (How to design your scientific research) in Medical college Nineveh University .

24.2023 partespetate in work shop for (Control and Prevention of communicable diseases) in Medical college Nineveh University

25. 2023 partespetate in work shop for (How to keep healthy environment and disease free Kindergarten) General Directorate of Education in Nenevah province

26. 2023 Attending more than 10 in persons seminars in Nineveh medical college and 30 electronic work shop by international medical college .

19- 2021. partespetate in electronic events :

1-work shop Common Question on Publication in Impact Factor Journals/Tatweer Global Platform/registered on 17/7/2021.

2-work shop Research Programs for life: A model HINARI /Deyala University at29/7/2021.

3- work shop TOTAL QUALITY MANAGEMENT IN ARAB UNIVERSITIES /Academic Center for Conferences and Scientific Publishing- Malaysia (ACCSPM) ,held at 25 june 2021.

4-Attendant in Webinar entitled Explanation and Practical Applications of the SPSS Program in the Statistical Analysis of Data Part2:Practical Applications/National Research Center,Cairo,Egypt ,Sunday 8th August ,2021.

5- Attendant in Webinar entitled Types of Statistical Distributions 60 Minutes Program in Statistical Analysis /Efad international institution for academic development on 14 August 2021.

6- work shop STRATEGIES FOR DEVELOPMENTAL TEACHING /ministry of sport and youth with cooperation with Ethar institution for teaching development /for four days 23-24-25-26/August /2021.

7- work shop skills in using zoom plaliform in electronic teaching /MEZAB electronic library /university of king Khalid , Kingdom Saudia Arabia.25-29/August/2021

8- work shop HOW TO CHOOSE THE RESEARCH SAMPLE /MEZAB electronic library /university of king khalid , Kingdom Saudia Arabia.1/September/2021

Honors & Distinctions:

1-2001-2002 (4 books of thanks from directory of health of Al rusafa –Bagdad)

2-2002-2013(12 books of thanks from directory of health of Nenevah)

3-2008 book of thanks and appreciation from collage of medicine in Mosul for taking the first place in Iraqi board.

4-2011(2 books of thanks from Ministry of health for all members of directory of health in Nineveh)

5-2013(2 books of thanks from governorate of Nenawa for all the staff of Alkhansaa teaching hospital)

6-2013 Selected for governmental price in family medicine by ministry of health.

7-2017(1 book of thanks from Ministry of health for all members of directory of health in Nenevah)

8- 2018(1 book of thanks from Ministry of health for all members of ministry of health)

9-2019(2 book of thanks from Ministry of health one of them for all members of ministry of health and the other for all women working in ministry of health because of the woman day)

10-2019(1 book of thanks from directory of health of Nenevah)

11.2022(1 book of thanks from Ministry of higher education and scientific research in Iraq for all members of the ministry .

12. .2022(1 book of thanks from president of Nineveh University .

13.2023 (3 book of thanks from Ministry of higher education and scientific research in Iraq one for all members of the ministry and the others for women in the ministry because of women day .

14 .2023(3 book of thanks from president of Nineveh University .

15.2023(1 book of thanks from the Dean of Medical College in Nineveh University.

16. 2023(1 book of thanks from the governor of Nenevah)

Published Paper

1. Research title(Knowledge attitude and practice for circumcision by general population in Mosul.2007)as partial fulfillment for the degree of fellowship of Iraqi board for health specialization in family medicine.

2. Research title (Outbreak of measles in Mosul 2008) published at Tikrit Medical Journal 2011 ;17(2):1-187.
 3. Research title (Epidemiological study of cutaneous leishmaniasis in Nineveh province) published at Tikrit Medical Journal 2013;19(1):178-359 (part 2)
 4. Research title(The prevalence of psychiatric morbidity among patients attending a dermatological clinic in Nineveh province in 2012) published at Tikrit Medical Journal 2013;19(1):1-177.
 5. Research title(Role of circumcision in urinary tract infection in children below5years in Mosul2010) published at Qatar Medical Journal vol.20/NO2/deceember2011
 6. Research title((The Trend of Tramadol Vending In Retail Pharmacies Negative Impact Of Abusing Drug On Its Purchasers In Mosul City ,Iraq Published at ASIAN JOURNAL OF PHARMACY,NURSING AND MEDICAL SCIENCES (ISSN:23213639) Vol ,no 4 (2013)
7. Psychiatric morbidity among internally displacedpersons (IDPs) in Nazrawa camp, Kirkuk Governorate,Iraq) published at International Journal of Enhanced Research in Science,Technology&Engineering 2018Vol.7 Issue5May,ISSN:2319-7463 Impact factor:4.059
8. Research title(congenital anomalies in Mosul City) published at International Journal of Enhanced Research in medicines&Dental care(IJERMDC),ISSN:2349-1590,VOL 5 Issue 12,December-2018,Impact Factor:3.015
9. . Research title(Depression in Acute Myocardial Infarction) published at International Journal of Enhanced Research in medicines&Dental care(IJERMDC),ISSN:2349-1590,VOL 5 Issue 12,December-2018,Impact Factor:3.015
- 10- Research title(Self poisoning in MosulCity) published at International Journal of Enhanced Research in medicines&Dental care(IJERMDC),ISSN:2349-1590,VOL 6 Issue 1,January-2019,Impact Factor:3.015
- 11- Research title (Effect of sport therapy on positive and negative symptoms on schizophrenic patients) published at Alrafidian Journal for Sport Science /University of Mosul ,VOL 24 /no. 74 (2021).
- 12- Research title(ROLE OF ANTITUBERCULOSIS DRUGS IN COVID-19 INFECTION IN MOSUL CITY)
<https://doi.org/10.31482/mmsl2022.017> (doi: 10.31482/mmsl.2022.017)
- 13-Research title (Comparison study for depression and anxiety symptoms for blind and purblind patient who affected with COVID-19).research in progress
- 14- Research title(Effect of Braille method on psychological health of blind people) research in progress

SKILLS

Language:
Arabic , English
Computer:
Microsoft Word, Excel, PowerPoint ,SPSS

INTERESTS

Computer , Reading , Travelling , Online Learning

السيرة الذاتية

اولا : معلومات شخصية :



الاسم واللقب : ظلال احمد ذياب الجميلي

تاريخ الميلاد : 1977/6/15

الجنس : انثى

الحالة الزوجية : متزوجة

الجنسية : عراقية

العنوان الدائم : موصل - حي المثنى

رقم الهاتف : +9647729529151

البريد الالكتروني dr.dhelal94 @ gmail.com:

dhelal.ahmad@uoninevah.edu.iq

ثانيا : الوظيفة الحالية :

تدرييسية في فرع الطب الباطني / كلية الطب / جامعة نينوى

ثالثا : الشهادات :

(1) 2001 - بكالوريوس طب وجراحة عامة - جامعة الموصل - كلية الطب

(2) 2007 - بورد عراقي - زميلة المجلس العراقي للاختصاصات الطبية(طب أسرة)

رابعا : الوظائف السابقة :

2001 - 2002 : طبيبة مقيمة دورية - مستشفيات بغداد التعليمية

2002-2003: طبيبة مقيمة دورية - مستشفيات الموصل التعليمية

2003-2007 : طبيبة مقيمة قدمى في مستشفيات الموصل التعليمية

2007-2018 : طبيبة اختصاص طب أسرة في مستشفى النساء التعليمي(استشارية الاطفال)

2018: طبيب استشاري في طب الأسرة في مستشفى النساء التعليمي، أول طبيبة حاصلة على لقب استشاري في طب الأسرة في الموصل.

2018: طبيب استشاري في طب الأسرة مسؤولة وحدة التعليم الطبي المستمر / مركز التدريب والتنمية البشرية/ دائرة صحة نينوى

خامساً : اللجان المهنية والعلمية :

عضوة اللجنة التخصصية لطب الاسرة 2012

عضوة في اللجان المخصصة لامتحانات طلبة الابورد العربي في اختصاص طب الاسرة

عضوة في لجان مناقشة البحوث المقدمة من قبل طلبة الدكتوراه في طب الاسرة

عضوة في اللجنة العلمية لمؤتمر المكفوفين وضعاف البصر الاول في العراق 2021

سادساً : الجمعيات العلمية والمهنية :

2001- ومستمرة كعضو نقابة الأطباء العراقيه

2009- ومستمرة كعضو رابطة أطباء الأسرة العراقية

2018- عضو داعم لمنظمة ام الربيعين التنموية للمكفوفين وضعاف البصر (منظمة غير حكومية) مرفق مع السيرة الذاتية جزء من أعمال المنظمة ومشاريعها المستقبلية

سابعاً : الخبرات:

• 2008-2009 الاشتراك في كورسات تدريبية للسيطرة على الامراض الانتقالية

والحصول على شهادات من الهيئة الطبية السعودية.

• 2008 العمل كعضو في فريق الاستجابة السريعة للأوبئة والامراض في العراق وتم اعتماد

توصيات بحثي الموسم (وباء الحصبة في الموصل 2008) من قبل وزارة الصحة في العراق وقد

ساعدت كثيراً في القضاء على الوباء في وقتها وذلك بإعطاء لقاح الحصبة لجميع الطلبة

المقبولين للمرحلة الاولى للجامعات العراقية للموسم الدراسي 2008-2009.

• 2009 العمل كعضو في فريق الاستجابة السريعة للسيطرة على وباء الكوليرا في مدينة كركوك
العراقية

• 2009 العمل كمدربة في الدورة التأهيلية للأطباء الممارسين في دائرة صحة نينوى ضمن برنامج طب الأسرة ولمدة ثلاثة أشهر

• 2010 العمل كمدربة في الدورة التأهيلية للأطباء الممارسين في دائرة صحة نينوى ضمن برنامج طب الأسرة ولمدة ثلاثة أشهر

• 2011 العمل كمدربة في الدورة التأهيلية للأطباء الممارسين في دائرة صحة نينوى ضمن برنامج طب الأسرة ولمدة شهرين

• 2011 العمل كمدربة في الدورة التأهيلية للأطباء الممارسين في دائرة صحة نينوى ضمن برنامج طب الأسرة ولمدة ثلاثة أشهر

• 2013 العمل كمدربة في المجلس العربي للاختصاصات الطبية (طب الأسرة)

- 2012 العمل كمديرة في الدورة التأهيلية للأطباء الممارسين في دائرة صحة نينوى ضمن برنامج طب الأسرة ولمدة شهرين.
- 2012 الاشتراك والحصول على شهادة معتمدة من قبل الهيئة الطبية الدولية في موضوع "العدالة التصالحية للاطفال".
- 2013 عضوة في لجنة مناقشة بحوث طلبة المجلس العربي للاختصاصات الصحية (طب الاسرة).
- 2011 المشاركة بالبحث الموسوم (وباء الحصبة في الموصل لسنة 2008) في مؤتمر طب المجتمع الاول في الموصل .
- 2012 المشاركة بالبحث الموسوم(دراسة وصفية عن اللشمانيا الجلدية في محافظة نينوى للسنة2010) في مؤتمر طب المجتمع الثاني في الموصل .
- المشاركة في المؤتمر العلمي الاول عن التوحد الذي عقد في الموصل 2011/5/26
- 2015/10/21 عضوة في لجنة مناقشة بحوث طلبة المجلس العربي للاختصاصات الصحية (طب الاسرة).
- 2015/10/28 عضوة في لجنة مناقشة بحوث طلبة المجلس العربي للاختصاصات الصحية (طب الاسرة).
- 2016/9/19 عضوة في لجنة مناقشة بحوث طلبة المجلس العربي للاختصاصات الصحية (طب الاسرة).
- 2016/9/21 عضوة في لجنة مناقشة بحوث طلبة المجلس العربي للاختصاصات الصحية (طب الاسرة).
- 2018 المشاركة في المؤتمر الدولي الخامس لاطباء الاطفال العرب في محافظة اربيل.
- 2018 المشاركة كعضو داعم لمنظمة ام الربيعين التنموية لدعم المكفوفين وضعاف البصر في العراق(منظمة غير حكومية)
- 2018-2019 العمل كمشرفه في المجلة الطبية البريطانية.
- 2019 المشاركة في ابداء الرأي ووضع الحلول للأوبئة الشائعة في العالم عن طريق استثمارات خاصة ترسل للمشرفين في المجلة الطبية البريطانية
- NUTRICIA GLOBAL VITRUAL 2021 المشاركة في المؤتمر الاقليمي (CONFERENCE) في شيكاغو ,اميركا

- 2021 العمل كمقيم علمي في مجلة كلية طب الكندي.
- 2021 العمل كمقيم علمي في مجلة Technium BioChemMed
- 2021 العمل كمقيم علمي في مجلة Macedonian Journal of Medical Sciences
- 2021 العمل كعضو في اللجنة العلمية لمؤتمر المكفوفين الدولي الاول في العراق.
- 2021 المشاركة في الدورات التدريبية الحضورية وورشات العمل الحضورية:
- دورة طرائق التدريس اجامعة الموصل امرکز التعليم المستمر العدد44 بتاريخ 2021/3/8
- اختبار صلاحية التدريس اجامعة الموصل امرکز التعليم المستمر العدد66 بتاريخ 2021/3/31
- دورة سلامة اللغة العربية العدد 6 / س ل بتاريخ 2021\10\20
- 1-دورة عن كيفية اجراء التحليل الاحصائي اشعبة ادارة البحوث والمعرفة دائرة صحة نينوى بالتعاون مع كلية طب نينوى بتاريخ 2021\16-15
- 2- المشاركة في لجنة تحضيرية لورشة عمل بعنوان كيفية نشر البحث ا شعبة ادارة البحوث والمعرفة دائرة صحة نينوى بالتعاون مع جامعة نينوى بتاريخ 7-18 2021\9\2021
- ندوة ايکو القلب امستشفى النساء التعليمي دائرة صحة نينوى بتاريخ 2021\6\22
- ندوة الاثار النفسية ما بعد كوفيد -19 امستشفى ابن سينا التعليمي بتاريخ 2021\7\11
- المشاركة في مؤتمر نينوى الدولي الاول للعلوم الطبية بتاريخ 5-7 ايلول-2021
- العمل كمقرر ومؤسس لتطبيق نظام تدريس المجاميع الصغيرة والمناقشات على شكل فرق ومجاميع لطلبة المرحلة الاولى(TBL)2022-2023
- المشاركة في ندوة كيفية تصميم البحث العلمي في كلية طب نينوى 2022/11/28
- المشاركة في ورشة علمية (كيفية السيطرة على الامراض الانتقالية) كلية طب نينوى 2023

• المشاركة في ورشة علمية (كيفية الحفاظ على بيئة صحية خالية من الامراض في رياض الاطفال / التربية نينوى بالتعاون مع كلية طب نينوى 2023

• 2021 المشاركة في ورش علمية افتراضية:

• 1-برتاج البحث من اجل الحياة :برنامج هيناري انموذجا والتي اقامتها الامانة العامة للمكتبة المركزية ١ شعبة التعليم المستمر ١ رئاسة جامعة ديالى بتاريخ 29-7-2021.

• 2-الاسئلة الشائعة للنشر في المجالات ذات معامل التأثير العالي امنصة تطوير العالمية بتاريخ 17\7\2021.

• 3-تقييم معوقات الجودة في الجامعات العربيةالمركز الاكاديمي للمؤتمرات ونشر البحث العلمية ماليزيا بتاريخ 25\6\2021.

• 4-مهارات استخدام منصة زووم في التعليم الالكتروني ١ مكتبة مizarب الرقمية اجامعة الملك خالد المملكة العربية السعودية بتاريخ 18\8\2021 - 29\8\2021.

1. 5- استراتيجيات التدريس الحديثة ١ وزارة الشباب والرياضة دائرة الرعاية العلمية بالتعاون مع منظمة الايثار للتطوير التربوي والاداري امتدت اربعه ايام 23-24-25-26\8\2021.

6-العينات في البحث العلمي / مكتبة المizarب الرقمية المدة 3 ساعات بتاريخ 1\9\2021.

• 2021 حضور ندوات علمية افتراضية:

• 1-جودة التعليم الطبي وافق المستقبل الجمعية العلمية لجودة التعليم والاعتماد الاكاديمي ١ بتاريخ 31\7\2021.

- 2-شرح الجانب العملي للتطبيق الاحصائي SPSS تطبيق عملي للتحليل الإحصائي الجزء الثاني ١ مركز البحوث القومي ،القاهرة ،مصر. بتاريخ ٢٠٢١\٨\١٨.
- 3-أنواع التوزيعات الاحصائية(برنامج 60 دقيقة من التحليل الاحصائي) ١ منصة الباحثين والاكاديميين -ايفاد والمؤسسة الدولية للتطوير الاكاديمي ١ بتاريخ ٢٠٢١\٨\١٤
- المشاركة في الندوة العلمية الاولى للمجلس العربي للاختصاصات الصحية في الموصل بعنوان COVID-19 evidence based practice بتاريخ ٢٠٢١\١٢\١٢ ضمن انشطة المجلس العربي للاختصاصات الصحية لمواجهة وباء كورونا.
- المشاركة في الندوة العلمية(الحوادث وطرق العلاج الحديث في طب الطوارئ) بتاريخ ٩\١\٢٠٢٢ في مستشفى السلام التعليمي
- الارشاف العام والمشاركة في ندوة علمية بعنوان (المستجدات في داء السكر وعلاجه) بتاريخ ١٦\٢\٢٠٢٢ في مستشفى السلام التعليمي
- لمشاركة في الندوة العلمية الثانية للمجلس العربي للاختصاصات الصحية في الموصل بعنوان(السمنة) بالتعاون مع مركز السمنة الوطني في الموصل بتاريخ ٢٥\٢\٢٠٢٢
- الارشاف العام والمشاركة في ندوة علمية بعنوان (إضاءات في طب الطوارئ) بتاريخ ٢\٢\٢٠٢٢ في مستشفى السلام التعليمي
- الارشاف العام والمشاركة في ندوة علمية بعنوان (كوفيد-١٩ وأهميةأخذ لقاح كورونا) بتاريخ ٥\٣\٢٠٢٢ في مستشفى الشفاء التعليمي
- الارشاف العام والمشاركة في ندوة علمية بعنوان (اللشمانيا) بتاريخ ٩\٣\٢٠٢٢ في مستشفى السلام التعليمي
- المشاركة كمقرر جلسة و مشرف عام في ندوة أخلاقيات البحوث الصحية بتاريخ ٢٣\٣\٢٠٢٢ في دائرة صحة نينوى

ثامناً : التكريم والجوائز:

- 1- الترشح لجائزة منظمة الصحة العالمية لطب الاسرة من قبل وزارة الصحة العراقية لعام 2013

**2- اربعة و خمسون كتاب شكر منذ بدء عملى كطبيبة(2001 الى الان) وزعت كالاتي
كتابين شكر من رئيس الجمهورية ، كتابين شكر من رئيس الوزراء ، كتابين شكر من
رئيس البرلمان العراقي ، اربعة كتب شكر من وزير الصحة، كتابين شكر من محافظ
نينوى، وبقية الكتب من دوائر الصحة المختلفة في العراق**

2001-2002) 4 كتب شكر وتقدير من دائرة صحة بغداد /الرصافة)

2002 - 2013 (12 كتاب شكر وتقدير من دائرة صحة نينوى)

2008 كتاب شكر وتقدير من وزارة التعليم العالي والبحث العلمي / كلية الطب جامعة الموصل .

(4) 2013 كتب شكر وتقدير عدد 2من قسم الصحة العامة في دائرة صحة نينوى .

(2) كتاب شكر من الحكومة المحلية لكل منتسبي مستشفى الخنساء التعليمي .

(3) 2017 كتاب شكر وتقدير من دائرة صحة نينوى.

(4) 2018 كتاب شكر وتقدير من دائرة صحة نينوى.

2019 (4) كتاب شكر وتقدير من دائرة صحة نينوى.

2020 (4) كتاب شكر وتقدير من دائرة صحة نينوى.

2021 (3) كتاب شكر وتقدير من دائرة صحة نينوى.

2022 (1)كتاب شكر وتقدير من رئيس جامعة نينوى أ.د.أسامة المشهداني

2023 (3)كتاب شكر وتقدير من معايير التعليم العالي والبحث العلمي

2023 (3)كتاب شكر وتقدير من رئيس جامعة نينوى أ.د.أسامة المشهداني

(1)2023 كتاب شكر وتقدير من عميد كلية طب نينوى

(1)2023 كتاب شكر وتقدير من محافظ نينوى

تاسعاً : التأليف والنشر :

1- البحث الموسوم (Knowledge attitude and practice for circumcision by general population in Mosul.2007)as partial fulfillment for the degree of fellowship of .Iraqi board for health specialization in family medicine

2- بحث بعنوان (Outbreak of measles in Mosul 2008) published at Tikrit Medical) Journal 2011 ;17(2):1-187.

3. بحث بعنوان (Epidemiological study of cutaneous leishmaniasis in Nineveh (province published at Tikrit Medical Journal 2013;19(1):178-359 (part 2)

4. بحث بعنوان (The prevalence of psychiatric morbidity among patients attending a dermatological clinic in Nineveh province in 2012) published at Tikrit Medical Journal 2013;19(1):1-177

5- بحث بعنوان (Treatment role of circumcision in urinary tract infection in children below5years in Mosul2010) published at Qatar Medical Journal vol.20/NO2/deceember2011

6- بحث بعنوان (The Trend of Tramadol Vending In Retail Pharmacies Negative Impact Of Abusing Drug On Its Purchasers In Mosul City ,Iraq) Published at ASIAN JOURNAL OF PHARMACY,NURSING AND MEDICAL SCIENCES (ISSN:23213639) Vol ,no 4 (2013)

7- بحث بعنوان (Psychiatric morbidity among internally displacedpersons (IDPs) in Nazrawa camp, Kirkuk Governorate.Iraq) published at International Journal of Enhanced Research in Science,Technology&Engineering 2018Vol.7 Issue5May,ISSN:2319-7463 Impact factor:4.059

8- Research title(congenital anomalies in Mosul City) published at International Journal of Enhanced Research in medicines&Dental care(IJERMDC),ISSN:2349-1590,VOL 5 Issue 12,December-2018,Impact Factor:3.015

9- Research title(Depression in Acute Myocardial Infarction) published at International Journal of Enhanced Research in medicines&Dental care(IJERMDC),ISSN:2349-1590,VOL 5 Issue 12,December-2018,Impact Factor:3.015

10 -Research title(Self poisoning in MosulCity) published at International Journal of Enhanced Research in medicines&Dental care(IJERMDC),ISSN:2349-1590,VOL 6 Issue 1,January-2019,Impact Factor:3.015

11-بحث بعنوان (تأثير الرياضة على الاعراض الموجبة والسلبية لدى مرضى الفصام في مستشفى الرشاد للامراض العقلية لسنة 2020) تم نشره في مجلة الرافدين للعلوم الرياضية في جامعة الموصل،المجلد (24)-العدد(74)-2021.

12_بحث منشو بعنوان 19
ROLE OF ANTITUBERCULOSIS DRUGS IN COVID-19
INFECTION IN MOSUL CITY

<https://doi.org/10.31482/mmsl2022.017> (doi: 10.31482/mmsl.2022.017)

13-بحث قيد الانجاز بعنوان (التأثير الايجابي لطريقة برايل التعليمية على الجانب النفسي للمكفوفين)

14-بحث قيد الانجاز بعنوان (الاكتئاب والقلق بين المعاقين بصريا اثناء جائحة كورونا)

عاشرًا : الهوايات

القراءة / التعلم عن بعد / السفر / الكمبيوتر